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Egyeztetés a jövő évi agrárköltségvetésről 

Az aszálykárok fedezete 
röviden 

Sürgősségi 
betegeilété 

Já r a i Zs igmond és Torgyán József a t á r g y a l ó a s z t a l n á l . (MTI Telefotó: Soós Lajos) 

jegyzet 

Tanévzáró 
M i családi fagyizással ünnepeljük, hogy kitört a 

vakáció, vagyis véget ért a tanév. Az édes-hűs 
csemege kanalazgatása közben a gyerekkel együtt ké-
szítünk mérleget: az osztályban ki miért érdemelte 
meg a jutalomkönyvet, kinek kozmetikáztak a jegyén a 
lágyszívű tanárok, kit büntettek közepes magatartás-
jeggyel, méltatlanul. 

A gyerekek igazság érzete ugyanis (majdnem) csal-
hatatlan. A tanévzáró ünnepélyen vastapsot kap a leg-
dinamikusabb tánccsoport, a leghajlékonyabb dalla-
mot elővarázsolni képes népdalénekes, a verselő elsős 
diák. Az igazgató beszéde alatt ugyan pusmognak a 
szülők, de a tanulmányi versenyek győzteseit mind 
megtapsolják, automatikusan. Az osztályteremben az 
osztályfőnök minden diáknak úgy adja át a bizonyít-
ványt, mintha az lenne a legkiemelkedőbb. Igazi ta-
nárként minden egyes teljesítményt az azt nyújtó gye-
rekhez mér. Értékeli azt, aki tartja a szintet, elismeri, 
ha valaki önmagát is legyőzve javított a jegyein, jó szót 
kap, aki az iskolán kívül eső kedvtelésében tehetség, s 
ezért a bizonyítványán rontott egy kicsit. Mert ebben 
az iskolában a teljesítmény a mérték. 

A fehér csokifagyi ízlelgetése közben az is szóba 
jön, hogy nem minden mérhető, amit a bizi annak te-
kint. Szülőként saját diákemlékeinket idézve magya-
rázgatjuk, hogy egy gyerek iskolai magatartása és 
szorgalma annyira sok mindentől függ, hogy annak 
föltérképezésében a tanár megérzéséé és beleérzéséé a 
döntő szerep. Ezért aztán vitatható, hogy egy komoly 
iskola komoly bizonyítványában egyáltalán van-e he-
lye két olyan megragadhatatlan tantárgynak, mint a 
magatartás és a szorgalom. De nem táplálunk illúzió-
kat: rendszerváltásoktól és iskolarendszerektől függet-
lenül a bizonyítvány első két rubrikája marad még so-
káig a magatartás és a szorgalom. 

M int ahogy a politikai földcsuszamlás se tette he-
lyükre a tanárokat a társadalmi ranglétrán. Az 

iskolában, abban is, ahol tényleg a teljesítmény a mér-
ték, a legjobb pedagógus fizetsége is majdnem annyi, 
mint a leendő minimálbér. A tanároknak évek óta vi-
rághalommal, nem béremeléssel zárul a tanév. 

Oktatási ügyek 

Többlettámogatások 
jönnek 

B a l m a z ú j v á r o s (MTI) 
Sürgősségi be tege l lá tó 

centrumot avatott Balmazúj-
városban Gógi Árpád egész-
ségügyi miniszter. A hajdú-
bihari település 40 millió fo-
rintos beruházással elkészült 
új mentőál lomását még a 
múlt év decemberében adták 
át. A mentőállomáshoz kap-
csolódva most elkészült az 
orvosi ügyelet, s ezzel létre-
jött a városi sürgősségi bete-
gellátó centrum. Az újabb 19 
millió forintos beruházáshoz 
az Egészségügyi Minisztéri-
um 10 millió forinttal járult 
hozzá. Gógl Árpád az avatás 
kapcsán e lmondta : egyre 
több sürgősségi centrum ké-
szül el az országban. 

A magyar „titok" 
Esztergom (MTI) 

A kormány mellett a helyi 
önkormányzatok is sokat te-
hetnek a külföldi befektetők 
letelepedése érdekében -
hangsúlyozta Melega Tibor, a 
Magyar Befektetési és Keres-
kedelemfejlesztési Közhasznú 
Társaság vezérigazgatója a 
térség gazdasági és önkor-
mányzati szakembereinek 
rendezett településfejlesztési 
szemináriumon. A közép-ke-
let-európai országok közül 
Magyarországra azért érkezett 
eddig a legtöbb, mintegy 21 
milliárd dollárnyi külföldi 
tőke, mert itt a legrendezet-
tebbek a jogi feltételek, s a 
befektetők többféle kedvez-
ményt és támogatást kapnak a 
központi költségvetésből. 

Gyenge 
málnatermés 

Berkenye (MTI) 
A szárazság miatt talán 

minden idők leggyengébb 
málnatermését takarítja be az 
idén harminc hektáros ültet-
vényéről Nógrád megye leg-
nagyobb bogyósgyümölcs ter-
melője, a berkenyei faluszö-
vetkezet. Április közepétől a 
szükséges 180 mm helyett 
alig 15 mm eső hullt az ültet-
vényekre. Az aszály miatt 
nemcsak a bogyók nem tud-
tak szemesedni, de maguk a 
tövek is épp csak túlélték az 
eddigi szárazságot. A harminc 
hektár több mint felét saját 15 
ezer köbméteres tárolójából 
öntözi a szövetkezet. Ahol né-
mi vizet kapnak a földek, zöl-
debbek a bokrok, s valamivel 
nagyobbak a szemek is. Ezzel 
persze az esőt pótolni nem 
tudják, az öntözött táblákon 
sem éri el a szemnagyság ez 
előző évekét. 

Budapes t (MTI) 
Az a g r á r t á r c a s z á m o s 

o lyan fe j lesztés t szorgal -
m a z , a m e l y e k t á m o g a -
t á s á r a nem e l e g e n d ő a z 
a g r á r k i a d á s o k r a t e r v e -
zett jövő évi ö s szeg - de-
rü l t ki J á r a i Z s i g m o n d 
pénzügymin i sz te r é s Tor-
g y á n J ó z s e f f ö l d m ü v e -
lésügyi miniszter szava i -
b ó l , m i u t á n s z e r d á n 
egyez te t t ek e t é m á b a n a 
P é n z ü g y m i n i s z t é r i u m -
b a n . 

Konkrét számokat a mi-
niszterek nem említettek, s 
egyetértettek abban, hogy a 
fejlesztési tervek és igények 
egyeztetését követően a kor-
mány hatásköre dönteni ar-
ról, hogy ezek közül mit tud 
támogatni a büdzsé. 

Járai Zsigmond hangsú-
lyozta, hogy az agrártámo-
gatások összege a költségve-

Györ (MTI) 
A magyar állam és a kor-

mányzat a jövőben is készen 
áll arra, hogy az Audi számá-
ra befektetési kedvezménye-
ket adjon annak érdekében, 
hogy újabb munkahelyek te-
remtődjenek és a magyar em-
bereknek legyen munkájuk -
mondta Orbán Viktor minisz-
terelnök szerdán Győrött, az 
Audi Hungaria Motor Kft.-nél 
tett látogatásán. 

tés tervezetében 290 milliárd 
forint, és ezen a megbeszélé-
sen nem is változtathattak 
ezen az összegen. Kijelentet-
te: a földművelésügyi mi-
niszter által vázolt fejlesztési 
elképzelések közül szinte 
mindegyiket támogatja, és a 
PM is lehetőséget lát arra, 
hogy az agrárgazdaságban 
komoly beruházások indul-
janak el több tíz, de akár 100 
milliárd forintos nagyság-
rendben, de mindent nyil-
vánvalóan nem lehet elvé-
gezni egy év alatt. 

Torgyán József úgy érté-
kelte, egyetértés volt minisz-
tertársával abban, hogy a 
mezőgazdaság szerkezetát-
alakítása jó irányba halad és 
ezt a költségvetésnek is tá-
mogatnia kell. A földműve-
lésügyi miniszter a támoga-
tandó feladatok között emlí-
tette, hogy mintegy egymil-
liárd hektár termőföldet kell 

A miniszterelnöki látogatás 
aktualitását az adta, hogy 
megkezdték a négyhengeres 
dízelmotor-generáció sorozat-
gyártását a győri Audinál. 

A magas rangú vendéget 
Jürgen Gebhardt, az Audi AG 
igazgató tanácsának tagja és 
Kari Huebser, az Audi Hun-
garia Motor Kft. ügyvezető 
igazgatója kalauzolta a gép-
jármű gyárban és az új dízel-
motor gyáregységben. 

kivonni a te rmelés alól , 
szükséges az erdősí tés , a 
környezetvédő erdők kiala-
kítása, halastó-rendszerek 
fejlesztése. Ugyancsak fon-
tosnak tartja a belvízelve-
zető-rendszer korszerűsíté-
sét, a versenyképesség növe-
lése érdekében öntözőrend-
szerek kialakítását, a bioo-
laj- és a bioetanol-termelés 
támogatását. Torgyán József 
elmondta, hogy a pénzügy-
miniszterrel megtárgyalta az 
egyéves hitelgarancia-rend-
szer problémáját, a bankok 
ugyanis nem adnak hitelt a 
gazdáknak erre a garanciára, 
miután az nem készf izető 
kezesi felelősségvállalás. 

- Konkrét seg í tőkész 
munka folyt az ajtók mögött 
a mezőgazdaság és a vidék-
fejlesztés ügyének előmoz-
dítására - értékelte Torgyán 
József a megbeszéléseket. 

Az egy-, illetve kétéves 

A gyárlátogatást követően 
Orbán Viktor a vállalat mun i 

katársai előtt kijelentette: a 
győri Audi dolgozói bebizo-
nyították, hogy a magyar 
munkás versenyképes az EU-
hoz tartozó bármely ország, 
bármely munkásával. . 

- Az Audi dolgozóinak is 
szerepe van abban, hogy Ma-
gyarországot külföldön siker-
országnak tekintik - hangoz-
tatta. 

A S y s d a t a S z á m í t á s -
technikai Kft., a Siemens 
csoport egyik leányválla-
l a t a o k t ó b e r i k e z d é s s e l 
e lőbb 25, rövid időn belül 
pedig m á r közel 8 0 em-
berrel ú j te lephelyet a la-
kít ki Szegeden, az Eszpe-
ran tó utcai i r o d a h á z b a n . 
A CCC f i n n S z o f t v e r f e j -
lesztő cég után immáron 
a m á s o d i k , n e m z e t k ö z i 
hírnévnek ö rvendő infor-
ma t ika i t á r s a s á g jelenik 
m eg a Tisza-parti vá ros -
ban . 

Dr. Bartha László, Szeged 
polgármestere, Csonka Gábor 
alpolgármester , valamint 
Christian Zwickl-Bernhard, a 
Sysdata Kft. ügyvezető igaz-
gatója tegnap, szerdán délelőtt 
a Városházán sajtótájékoztató 
keretében jelentették be: a 
száz százalékban Siemens-ér-
dekeltségű cég októberben -

költségvetés ügyében Tor-
gyán József k i je len te t te , 
hogy az még nincs eldönt-
hető stádiumban, először a 
bázisról kell megállapodni. 

Járai Zsigmond kérdésre 
válaszolva elmondta: a meg-
beszéléseken szóba került az 
aszálykárok fedezete az idei 
költségvetésben, illetve az, 
hogy Torgyán József átcso-
portosításokat lát szükséges-
nek tárcája költségvetésé-
ben. A pénzügyminiszter ki-
jelentette: támogatja, hogy 
az aszá lykároka t a fö ld-
művelésügyi tárcán belüli át-
csoportosításokból enyhít-
sék. 

Közöl te azt is: a fö ld-
művelésügyi miniszter fel-
vetette, hogy az aszálykárok 
enyhítése érdekében növelni 
kellene a gázolaj esetében a 
mezőgazdasági termelők jö-
vedékiadó-visszaigénylési 
lehetőségének mértékét. 

Martonyi 
és a lapok 

Budapes t (MTI) 
Az Európai Unió feirai 

csúcsértekezlete természe-
tesen nem neveze t t meg 
időpontot a tagjelölt orszá-
gok csatlakozásra vonatko-
zóan, ezért nem tudom ér-
tékelni azt a napilap-értesü-
lést s em, amely szer in t 
2005 előtt nem lehetséges 
Magyarország belépése -
jelentette ki szerdán, Buda-
pesten Martonyi János kül-
ügyminiszter. 

Budapest (MTI) 
Békési György posztdokto-

ri ösztöndíj indul 2001-től; a 
három évre szóló, egyszer el-
nyerhető juttatás összege az 
Oktatási Minisztérium tervei 
szerint kevéssel a garantált 
egyetemi adjunktusi bér felett 
lesz - hangzott el a szaktárca 
szerdai budapesti tanévzáró 
tájékoztatóján. 

Pokomi Zoltán oktatási mi-
niszter elmondta: a tárca 2001 
szeptemberétől az egész or-
szágra szeretné kiterjeszteni 
az idén kísérleti jelieggel ki-
próbált önkormányzati ösz-
töndíj-modellt. 

Pokorni Zoltán szólt arról 
is, hogy a normatív finanszí-
rozásról szóló új rendelet 

alapján az őszi félévtől az 
egyetemek és főiskolák mint-
egy 2,6 milliárd forint többlet-
támogatásban részesülnek. 

Pokomi Zoltán megjegyez-
te: az Oktatási Minisztérium 
javaslatot készttett a Széche-
nyi-terv emberi erőforrás-fej-
lesztési programmal történő 
kiegészítésére. Ennek egyik 
legfontosabb elemeként a 
szakminiszter az informatika-
oktatást és annak fejlesztését 
említette. Mint mondta: ma 
Magyarországon egy infor-
matikus évi 50 ezer dollárt 
termel. Ezért javasolja, hogy 
az informatikai képzésben 
részt vevők száma jövőre és 
2002-ben egyaránt 2500 fővel 
emelkedjen. 

Mint ahogy azt az ügyve-
zető igazgató hangsúlyozta, a 
vidéki telephely kiválasztása-
kor fontosnak tartották, hogy 
a háttérben egy nagy múltú 
egyetem álljon. Ennek a felté-
telnek Szeged kiválóan meg-
felelt. Jelenleg az infrastruk-
túra kialakítása folyik, s el-
kezdik a munkatársak felvéte-
lét. Az októberi induláskor 
még csak 25-en dolgoznak 
majd a Sysdata szegedi irodá-
jában, ám másfél éven belül 
80-ra szeretnék föltornászni a 
létszámot. Ennek hátterében 
is az egyetemmel kötött meg-
állapodás áll, amely a jövőt il-
letően többek között közös 
kutatási terveket, hallgatói 
ösztöndíjakat is tartalmaz. (A 
Szegedi Tudományegyetemen 
különben az elsős informati-
kusok száma már most eléri a 
450-et, szemben az évekkel 
ezelőtti százzal.) 

P. K . 

Tőzsdei jelentés 
zonytaianságokat hordoz a 
cég számára a gázárak je-
lenlegi szabályozása Az e-
sést azonban sem a TVK, 
sem pedig a Borsodchem 
nem kerülhette el A nap 
nyertese az OTP lett, amely 
talán magára talál a múlt 
heti cseh pánik kedvezőtlen 
hatásai után. A nap hírei 
közé tartozik, hogy az e-

Szerdán tovább folytató-
dott az alacsony forgalom 
melletti kereskedés Jellem-
ző, hogy a Mol forgalma 
közel fele volt az összfor-
galomnak A tőzsdeindex 
83 pontos csökkenés után 
8809 ponton zárt Az esés 
elsősorban a gyógyszergyá-
ri papírok és a Mol gyen-
gélkedésének volt köszön-
hető. Ezek hátterében egy-
értelműen a keddi kor-
mánydöntések állnak A je-
lek szerint kissé elhamar-
kodottak voltak azok a vé-
lemények, melyek szerint a 
Mol árfolyamába már beé-
pült a 12 százalékos gázár-
emelés kedvezőtlen hatása. 
Végül a olajipari cég papír-
ja lett a nap vesztese Egyes 
elemzők szerint további bi-
li Dunainvest LL 
m Tőzsdeügynökség Rt. Szegedi képviselete a Tisza-Invest Kft 

gyik külföldi befektetési 
társaság a magyar részvé-
nyeket túlsúlyozásra aján-
lotta. Az Európai Központi 
Bank úgy döntött, hogy i-
rányadó kamatait változat-
lanul hagyja Bécsben meg-
kezdődött az OPEC - ülés, 
melyen döntenek az esetle-
ges kvótaemelésről az olaj-
árak csökkenése érdekében. 

R é s z v é n y s s v s N y i t ó á r Z á r ó á r Záróár 
vá l to ids 

Z á r ó á r ( X ) 
vá l t ó i é i 

BORSODCHEM 9 0 9 5 8 8 5 0 - 1 7 5 -1 ,94 

DÉMÁSZ 15 850 15 850 0 0 

ÉGIS 11 2 4 5 11 160 - 1 4 0 -1 ,24 
FOTEX . 3 2 0 3 1 9 + 2 + 0 , 6 3 
MATÁV 2 020 2 044 + 1 4 + 0 , 6 9 
MOL 4 480 4 320 - 2 5 0 -5 ,47 

OTP 14 300 14 3 9 5 + 190 + 1 , 3 4 

PICK 10 600 10 740 - 1 0 -0 ,09 

RK'HTER 15 380 15 100 - 2 9 0 -1 ,88 

TVK • 4 150 4 110 -40 -0 ,96 

(62)450 000SZeSed.Maréktáru.l. H a t á r i d ö z z ö n v e M ! 

Szoftverfejlesztő cég költözik Szegedre 

Fölszívják 
az informatikusokat 
Budapest után - a második 
magyarországi telephelyét 
nyitja meg. Köszönhetően an-
nak a kapcsolatnak, amely a 
város, az egyetem, valamint a 
Sysdata között az elmúlt 
időszakban kiépült. 

Christian Zwickl-Bernhard 
ügyvezető igazgató a céggel 
kapcsolatban elmondta: siker-
történetet tudnak maguk mö-
gött. Az 1993-ban Budapes-
ten 42 munkatárssal létrejött 
Sysdata az idei szegedi ter-
jeszkedéssel valószínűleg már 
a négyszázadikat köszönheti, 
ráadásul a Tisza-parti város-
ban. A Sysdata a bécsi szék-
helyű Siemens AG Österreich 

magyarországi fejlesztőköz-
pontjaként eleinte kizárólag 
az anyavállalatnak dolgozott, 
magyar szoftverfejlesztők se-
gítségével. A megrendelések 
középpontjában máig is a táv-
közlési szoftverfejlesztések 
állnak. Tavalyi 4 milliárd fo-
rintos forgalmával a cég je-
lenleg a szoftverfejlesztő piac 
második helyén áll. (A Sysda-
ta anyavállalata végzi a Sie-
mens konszern szoftverfej-
lesztési tevékenységének leg-
nagyobb részét, így rajta ke-
resztül Európa egyik legje-
lentősebb fejlesztő centruma 
van jelen Magyarországon -
4000 szakember tudásával.) 

Orbán Viktor a győri Audiban 

Versenyképesek vagyunk 


